
Referat bestyrelsesmøde i NPT Venner     19.11.19 

 

Til stede: Mads Agerholm, formand, Svend Åge Schytte Pedersen, kasserer, Lone Lærke Krog, 
sekretær, Sessan Bentzen, Jytte Schouw, Lene Holst, Jens Pedersen, Lisbeth Pilgaard (LP) og 
Kirsten Marager. Afbud fra frivilligkoordinator Charlotte Katholm, Peer N. Møller og Karsten 
Thurøe. 
 

1. Ok 
2. OK 

3. Den 7.10 holdt vi i gruppen et formøde omkring rekruttering af frivillige. 29.10. afslutning på gå i gang. 
Der var cirka 53 til stede. 2.11. BFN-dag 

 

4. Regnskabet stemmer. 13.840,25 kroner er kassebeholdningen. 

Der er overdraget 1.470.000 til Nationalparkcentret. 10.000 er lovet til 1. spadestik af Jon Johnsen, 25.000 
fra Nykredit, når byggeriet er afsluttet.  

Tilfredshed rundt omkring bordet. 

5. Jytte: Cykelgruppen i gang med planlægning næste år. Kirsten mener, det skal tages op til vurdering. 
Tilslutningen har ikke været overvældende. Jytte: Vi skal have aktiveret flere og være bedre til at gøre 
opmærksom på os selv. Jytte: Vi har haft nogle med, som vi godt kan rykke lidt i. Mads vil gerne, at vi 
fortsætter. Kirsten vil også gerne, gruppen prøver igen.  

Jens: Der er lukket og slukket for vinteren i Lodbjerg. Håndværkergruppen havde også tænkt sig at lukke og 
slukke. Esben Broe fra sekretariatet tog kontakt om et problem: Der var døre, der bandt.  Det bliver 
diskuteret, hvad der er frivilligt arbejde. Vi overlader til håndværkergruppen at trække grænsen for, hvad 
frivilligt arbejde er. 

Evalueringsmøde for årets gang i og ved Lodbjerg Fyr i Bedsted 5. november. Nogle tal og tendenser: 
60.000 passager igennem tælleapparatet. Der har været mange mennesker. Indtægter på tårnet 300.000 
kroner. 9000 kaffeekspeditioner. Cirka 500.000 i omsætning. Kloakeringen er ikke dimensioneret til så 
mange – 1000 mennesker på en dag. 

Der er nok 30-40 frivillige i køkkenet plus 10-12 formidlere 

Lene: Måske tale om åbning i december med julegløgg. Men systemet kan ikke bære 100 på én gang. 

Lad os nu få ro og holde pause. 

Jens: Formidlergruppen er sårbar. Vi synes, NPT har været dårlige til at kommunikere. Har ikke haft tid til at 
skrive referater. Stier er ændrede. Hovsa. Evalueringsskemaer dukker pludseligt op uden forvarsel. 

Konklusion: Generelt succesrigt år i Lodbjerg, men der er plads til forbedringer. 

Jens er blevet medlem af styregruppen for Lodbjerg Fyr i stedet for Anne Grethe Damsgaard. 

Aktiviteter: Bo Immersen har henvendt sig, om vi vil deltage i Nat i Naturen. 2. maj og 17. oktober. Vi er 
positivt interesserede. Mads melder tilbage. 



Stenbjerg-gruppen, Lene: Evaluering i går. Har bestyrelsen for NPT Venner en idé til en event i løbet af 
vinteren? Arrangementskalender kommer ikke mere. Den koster 100-150.000 kroner at lave. Bo har brugt 
10-12 dage på det. Bo har skrevet til deltagerne – 16 ud af 17 ”brugere” vil ikke være med til at betale. 

Det er grundlaget for meget af det arbejde, vi har gjort.  

Sessan. Den har virkelig været populær. Det er en katastrofe. Der kommer færre folk ud i nationalparken på 
grund af det  

Vi er enige om at rejse spørgsmålet i nationalparkrådet for at få rådet til at indstille til bestyrelsen at 
revurdere beslutningen om ikke længere at udgive arrangementskalenderen. 

Lene: Næste år bliver frivilligturen en 2-dages tur med overnatning (for at fejre 10 års jubilæum for 
frivilligkorpset).  Koordinator spørger, om man kan regne med tilsagn om hjælp til organisering. 

Mads: Vi skal melde ind med, at det vil vi gerne. Det er der stemning for. 

 

Frivillige er repræsenteret i Jule Messen i Vorupør den kommende weekend ved Lene. Frivillige er 
repræsenteret på juleudstillingen på Hanstholm Fyr 7. december ved Jytte. 

Frivillige og Nationalpark Thy deltager som temaudstilling på kunstmesse i Viborg hallerne den 30.1.-2.2. 
Vores kontakt er kunsthandler Bjørn Wandall, Pakhuset Krik Vig. 

 

6. Charlottes hjørne. Udgår – men Charlotte har sendt en mail med forskellige beskeder. 

Hun spørger bl.a., om hun kan indkalde til aftensmad 9. eller 12. dec. Med kort varsel. Vi mener: det kan 
hun godt være bekendt men vi foreslår, at hun indkalder til nytårstaffel umiddelbart efter nytår i stedet. 

7. Rekruttering. Den 7. oktober holdt gruppen et formøde omkring rekruttering af frivillige. Vi har delt Thy 
op i tre områder. 

Jens: Vi har kigget på, om der var nogle arrangementer, hvor vi kunne deltage, messer og udstillinger mm 

Der er ikke noget aktuelt. Fat i borgerforeninger mm i Hurup, Vestervig, Ydby. 

Vi har fået et stykke i sognebladet. Hvidbjerg Vesten Å.  

Jytte: Hillerslev, Sennels og Østerild: Vi er kommet på storskærme i idrætshaller, messen i Vorupør, 
sogneblade.  

Mads: THI i Thisted: Thisted By Night, vi vil prøve at komme med i marts. Måske kunstudstilling i Viborg, 
som en Krik-kunstner har (januar-feb. 2020). Vi forsøger at komme i diverse kirke- og sogneblade. Måske 
sende et indlæg til bladet Gnisten. 

 

Thisted Posten/Thylands Avis? Jens P. sender indlæg, som Lone Lærke giver tilbagemelding på. 

 



Næste mødedato: 22. januar kl. 16.30. Det er også vores julefrokost med ægtefæller. Vi taler om mulige 
spisesteder. Men intet afklaret. Mødested meldes ud senere. 

 

 


